

16. oktober 2025

Referat af bestyrelsesmøde 9. oktober 2025

Deltagere Henning Carlsen, Preben Larsen, Flemming Roesbjerg, Torben Toft-Nielsen, Bodil Madsen, Anne Marie Molter Rasmussen og Morten Holm (referat)
Klubhuset, kl. 17.00 – 20.15

Afbud Bente Aalund, Sarah Töpperwien, Mads Franklin og Skiudvalget

Forslag til Dagsorden

1. Dagsorden
2. Siden sidst, Meddelelser m.v.
3. Foreløbigt regnskab 2025
4. Generalforsamling 2026
5. Overvejelser om nyt logo
6. Eventuelt

1. Dagsorden

Ingen ændringer til det udsendte forslag til dagsorden.

2. Siden sidst, Meddelelser m.v.

- Dialog med Alpingruppen om rammer for klubture: Der er aftalt møde mandag, den 20. oktober. Henning, Flemming, Preben, Bente og Morten koordinerer bestyrelsens deltagelse.
- Løbeafdelingen: På afdelingens årsmøde, den 1. oktober, kunne der som frygtet ikke vælges et nyt udvalg. Både Anne Marie og Arne stopper nu endegyldigt, efter at have taget en ekstra tørn det forgangne år, men der er altså fortsat ikke nogen, der ønsker at tage stafetten op. Her og nu er der ikke grund til panik ikke mindst fordi Anne Marie løfter koordineringen af Crossløbet i Svanninge Bakker i november. Men det er selvklart uholdbart, at der ikke er noget afdelingsudvalg. Der arbejdes videre "på de indre linjer" i afdelingen i bestræbelserne på at finde et udvalg, og ligeledes arbejdes der videre med en Plan B for Alpeløbet 2026.
- Opsamling på Alpeløbet 2025: Med 193 tilmeldinger og 166 deltagende var der fremgang ift sidste år, men fortsat langt op til fordums storhedstider, hvad angår deltagerantallet. Ligesom løbeafdelingens Årsmøde drøftede også bestyrelsen muligheder for at løfte tilslutningen til løbet. Det afgørende er dog, at der ikke i øjeblikket er nogen til at løbe med bolden i og med der hverken er et afdelingsudvalg eller en arrangørgruppe, jf. foregående punkt. Løbeafdelingen er selv fortrøstningsfuld for en gennemførelse også i 2026, men det tegner ikke lovende for at få en gruppe til at bringe ny energi ind i tilrettelæggelsen af løbet. Det laver ikke om på, at årets løb var både veltilrettelagt og velgennemført. Det er også bemærket at der var en god stigning i deltagere på halv-marathon. Overskuddet er ligeledes flot med omkring 14.000 kr. og en omsætning på ca. 20.000 kr.
- Løvfaldstur 2025: Årets klubfælles løvfaldstur er under planlægning og invitation ventes udsendt i den kommende weekend. MTB-afdelingen har uforvarent lagt deltagelse i en sporbyggerdag selv samme dag, og mange MTB'ere vil derfor være forhindret, mens Cykeludvalget som tidligere år ikke ønsker at tage del i arrangementet. Bestyrelsen besluttede, at vi skærper planlægningen af de klubfælles aktiviteter, så de rent faktisk er klubfælles. For bestyrelsen er de fælles aktiviteter vigtige for at opretholde og synliggøre klubbens DNA – som godt kan forsvinde i "medlemshøjde" med 5 selvstændige og meget forskellige afdelinger, hvis vi ikke aktivt synliggør og promoverer dét, der binder os sammen.
- Ventilation i herrernes bruserum: Henning er som aftalt igang med undersøgelse af ventilation og venter p.t. på et tilbud på en kraftigere ventilator.
- Nyt klubhus, opfølgning på møde i kommunen: Kommunens planlægningsarbejde er fortsat igang, og aktuelt er det ansøgninger til fonde m.fl. der er fokus på. Samtidig har 2 studerende på bygningsinstruktøruddannelsen opmålt klubhuset til brug for kommunens nærmere overvejelser om genbrug af bygningen, når det nye klubhus kommer. Kommunen er fortsat optimistisk om det samlede projekt, men der mangler altså fortsat en stor del af finansieringen, og på den måde er ingenting sikkert endnu.
- Lejekontrakter: Er fortsat ikke faldet på plads.
- Hvepsebo i tagudhænget på klubhuset er meldt til Naturstyrelsen. Flemming har dialogen.
- Frivillig Fredag: Morten deltog i kommunens fejring af de frivillige og deres klubber og foreninger. Indtrykket er, at det er et helt oprigtigt ønske fra kommunens side, både administrationen og

politikerne – at de frivillige fortjener at blive fejret. Men selve arrangementet var trods intentionen lidt tyndt. Og i forhold til, hvor mange frivillige der huserer i alle afkroge af kommunen, er det også et beskedent fremmøde med de skønsmæssigt 75 deltagere. Vi kan jo bare tage vores egen klub med 1 deltager ud af de første 50 frivillige vi kan remse op. Så på den måde lader arrangementet noget tilbage at ønske, men som nævnt, godt at opleve og ingen tvivl om intentionen.

- Skilte ved klubhuset, status: Henning og Morten er fortsat på sagen, og er aktuelt i dialog med Naturstyrelsen om udarbejdelse af et skilt, der får samme slags udformning som styrelsens (store) plancher (eller skilte) a la dem der er hængt op på Længehuset. Ambitionen er som talt om tidligere, at vi i meget højere grad kommunikerer til omverdenen, og præsenterer klubben og vores 5 afdelinger på bedst mulig måde – og ikke blot informerer om nogle træningstider på et til tider indforstået sprog. Om vi rent faktisk benytter Naturstyrelsens setup eller får lavet vores eget layout afgøres i nærmeste fremtid, så vi ikke skal vente alt for meget længere før et nyt flot skilt, kan hænges op.
- Ny hjemmeside, status: Morten vil meget gerne vise den nye hjemmeside for bestyrelsen forud for generalforsamlingen, hvor det nye site planlægges at gå i luften. 7-9-13 kan det gøres på næste bestyrelsesmøde, hvor rammerne for sitet gerne skulle være klar.

3. Foreløbigt regnskab 2025

Preben orienterede kort om det foreløbige regnskab. På indtægtskilden er der ikke de store afvigelser i f.t. budget. P.t. viser nettoresultatet et overskud på kr. 155.000, hvoraf der dog skal trækkes ca. kr. 90.000 fra som vedr. depositum mv. for Alpinturen 2026. Der er budgetteret med et underskud for hele året på kr. 77.000, og afvigelserne er på udgiftssiden vedr. administrative omkostninger og de enkelte afdelinger samt vinteraktiviteterne.

Øvrige punkter:

- Børneattester for nye MTB-trænere: Preben er i dialog med Lars Simonsen, så de nyligt uddannede nye trænere også kan få en attest. Varighed af attester blev kort drøftet, og det menes at udstedte attester er tidsubegrænsede. Preben har efterfølgende afklaret, at attesterne er tidsubegrænsede, og at det er op til foreningen at bestemme, hvor ofte de skal fornys. I FSM har vi ikke nogen regel om fornyelse, hvilket vil blive taget op på næste bestyrelsesmøde.
- Efter spørgsmål blev det oplyst, at indtægter for bemanding af poster til Outdoor Sydfyn (vist nok) er 400 kr. pr. post, og der har i al fald været en indtægt på 2.800 kr. i alt i år.

3. Generalforsamling 2026

Kandidater til bestyrelsen: Ingen af de personlige følgere, vi har haft ude siden sidste møde, har givet pote. Og der er ikke kommet nogen bud ind, heller ikke efter omtale i august-udgaven af Skismøren. Besluttet, at der sendes en mail til alle medlemmer med information om de kommende valg, så der i kredsen af medlemmer er god tid til at vi sammen kan forsøge at finde villige kandidater til de 3 ledige poster, kasserer, næstformand og bestyrelsesmedlem. Dog vigtigt at huske, at Bente gerne fortsætter med medlemsadministrationen et år mere, og at posten som bestyrelsesmedlem derfor ikke behøves knyttes sammen med den opgave.

Dato og sted: Onsdag, den 25. februar 2026, kl. 18.00. Flemming taler med Forum Faaborg om bordopstilling "på tværs af lokalet" og lyd (støj fra lokalet ovenover). Forplejning besluttet senere.

7. Overvejelse om nyt logo

Som aftalt på sidste møde havde Morten forberedt et oplæg om nyt logo, og herunder ikke mindst: Hvorfor? Bestyrelsen drøftede oplægget, og der blev generelt nikket anerkendende til behovet og talt om forskellige måder det kunne udformes. I og med det var et oplæg til drøftelse, og ikke et beslutningsoplæg, blev konklusionen, at vi sætter et beslutningspunkt på det kommende bestyrelsesmøde.

Udpluk af oplægget og efterfølgende drøftelse:

- Der lægges op til 2-3 formål med et nyt logo:
 - Bedre og mere tydelig kommunikation til omverdenen (hvem er vi, hvor er vi fra)
 - Logoet skal kunne bruges både i klubsammenhæng (Faaborg Sport og Motion) og i afdelingssammenhæng (eks. Alpernes MTB Faaborg og Faaborg Cykling)
 - Højere (eller høj) grad af ensartethed og genkendelighed på tværs af afdelinger for synliggørelse af, at vi er en del af samme klub
- Videre arbejde og involvering af medlemmerne: På mødet var der stemning for, at overvejelserne tages med i formandens beretning på den kommende generalforsamling, så der på én og samme tid sås et frø blandt medlemmerne men uden at medlemmerne skal tage stilling til noget på nuværende tidspunkt. Samtidig var der opbakning til involvering af afdelingerne, og sådan at vi ad den vej får

trykprøvet holdbarheden af den faktiske udformning, og deraf også får sikret bred opbakning i afdelingerne.

- Som talt om sidste gang, men for en sikkerheds skyld fremhævet igen på dagens drøftelse: Overvejelserne om nyt logo omfatter ikke ændring af klubbens 3 farver (rød, blå og hvid), ligesom det ikke omfatter ændring af hverken klubnavn eller de selvstændige navne, som nogen afdelinger har taget i brug (MTB og Cykling).

8. Eventuelt

Næste møde: Onsdag, den 17. december kl. 17 i klubhuset.

Der har været spørgsmål om tilskud til afdelingsaktiviteter, eks. en sæsonafslutning. Sådanne afholdes som udgangspunkt af de enkelte afdelinger og deres budget, som de selv råder over.